
 

Huittisten kaupunki  Muistio 
Elinvoimatyöryhmä 
    
 
Kokous  2/ 2020 
Aika 27.2.2020  klo 15:00   
Paikka Sasky, Kuninkaisten koulutus – ja kulttuurikeskus  
 

Läsnä  

Pj Esa Laamanen   Kaupunginhallituksen puheenjohtaja 
Vara pj Jouni Isotalo  Kaupunginvaltuuston puheenjohtaja 

Jyrki Peltomaa   Kaupunginjohtaja 
Esittelijä Riikka Peippo   Elinvoimajohtaja 

Susanna Hirsikangas HiMa Catering oy, Huittisten Yrittäjät ry 
Kari Salminen  Salkati Oy, Vampulan Yrittäjät ry 
Janne Survonen  Konepaja Survonen Oy, G20 
Jari Lehmusvaara Satafood Kehittämisyhdistys ry 
Mikko Lehtonen Satakunnan ammattikorkeakoulu   
Tuukka Välimaa  Nuorisovaltuutettu 

Vierailijat Eija Mattila  Sivistysjohtaja 
Timo Mäkinen  Rehtori, Lukio 
 

 

1§  Kokouksen avaus ja läsnäolijoiden toteaminen 

 Puheenjohtaja avasi kokouksen ja todettiin läsnäolijat.  

2§ Työjärjestyksen hyväksyminen 

 Asialista hyväksyttiin kokouksen työjärjestyksesi.  

3§ Pöytäkirjantarkastajan valinta 

 Pöytäkirjantarkastajaksi valittiin Mikko Lehtonen 

4§ Tutustuminen Saskyn Huittisten ammatti- yrittäjäopiston toimintaan 

Saskyn toimintaa esittelivät Kirsi Nikali-Rauva, Outi Pitkänen, Katja Salo-Anttila ja Mari Katavainen.  

Saskyn Huittisten ammatti- ja yrittäjäopisto Huittisissa järjestää tieto- ja viestintätekniikan ja 

liiketoiminnan perustutkintoon ja ammattitutkintoon johtavaa ammatillista koulutusta.  

Perustutkintoihin voi myös yhdistää lukio-opintoja ja suorittaa kaksois- tai kolmoistutkinnon.  

  

Sasky tekee yhteistyötä vankilan kanssa. Vankilan on tehnyt toimintakulttuurin muutosta 

opinnollistamalla toimintaansa. Sasky tarjoaa valmentavaa koulutusta.  

Opiskelijoita on Huittisten yksikössä 272 henkeä, joista tieto- ja viestintätekniikkassa 133, 

liiketoiminnassa 110 ja perustutkintoa ja ammattitutkintoa suorittaa 24.  Iltapohjaiset 

merkonomikoulutukset muuttuvat ensi vuonna verkko-opinnoiksi. Hayoon kuuluu myös Kokemäen 

yksikkö.  

Huittissa aloitetaan uutena lähiesimiestyön ja yrittäjän ammattitutkinnot. Uudistus vahvistaa 

Huittisen yksikön monipuoliseksi liiketalouden opiskelupaikaksi. Nopsa -toiminnalla saa suoraan 

opiskelupaikan Samkista, joten täällä on myös hyvät etenemismahdollisuudet.  

 



 

 

Toiminnan tavoitteita:  

- Vastata uuden ammatillisen koulutuksen mukanaan tuomiin haasteisiin.  

- Alueen elinkeinoelämän koulutustarpeisiin vastaaminen: osaavan työvoiman saatavuuden 

turvaaminen 

- Vahva aluekehitystyö: yhteistyö alueen toimijoiden kanssa.  

- Tulevaisuuden osaamistarpeiden ennakointi 

- Oppimisympäristöjen ajanmukaistaminen 

- Nuorten syrjäytymisen ehkäisy 

- Maksullisen palvelutoiminnan kehittäminen Aiko Academyn kautta 

 

 

5§ Yrittäjyyskasvatuksen polku 

Huittisten kaupungin strategian yhtenä tavoitteena on olla yritysmyönteinen kaupunki ja innostaa 

yrittäjyyteen.  Sivistystoimi on rakentanut Huittisille oman yrittäjyyskasvatuksen polun 

esiopetuksesta lukioon.  Kokouksessa sivistysjohtaja Eija Mattila esitteli yrittäjyyskasvatuksen 

suunnitelmaa ja lukion rehtori Timo Mäkinen kertoi lukion tekemästä yrittäjyyskasvatuksesta.   

 

Yrittäjyyskasvatus on ollut mukana opetussuunnitelmissa jo aiemmin, mutta nyt haluttiin tehdä se 

näkyväksi. Käytiin läpi liitteenä oleva suunnitelma. Huittisissa on jo tehty hyvää työtä 

yrittäjäkasvatuksessa ja siitä kertoo esimerkiksi se, että Sammun koulu sai valtakunnallisen 

tunnustuksen pikkuyrittäjät ohjelman toteuttamisesta.  Lukiolla on pitkät perinteet toisen 

vuosikurssin yrityskurssista. Tämän käy vuosittain noin 10 opiskelijaa. He perustavat oikean 

yrityksen, joka tekee erilaisia projekteja. Rotary klubi pitää työelämätietouden luentosarjan 

lukiolaisille.   

 

Elinvoimatyöryhmä keskusteli yrittäjyyskasvatuksesta. Huoli nousi niihin lukiolaisiin, jotka eivät 

valitse yrittäjäkurssia. Ennuste on, että yrittäjyys kasvaa. Lukiolla haluttaisiin TET-päivä pakolliseksi. 

Nyt sellaista ei ole.  

Peruskoululaiset eivät pysty osallistumaan yrityskylävierailuille niiden arvokkaan hinnan vuoksi. 

Peruskoululla hygieniapassi on mahdollista suorittaa ilmaiseksi. Tätä mahdollisuutta pitäisi 

enemmän markkinoida oppilaille, koska se parantaisi heidän kesätyömahdollisuuksiaan.  

 

6§ Prizztech Oy:n omistajuus 

Huittisten kaupunki omistaa Prizztech Oy:n osakkeista 3,4% ollen kolmanneksi suurin 

osakkeenomistaja.  Tällä hetkellä emme osta palveluita Pizztechiltä. Porin kaupunki on hakenut 

osakkeenomistajien yhteisnäkemystä siitä, kuinka elinkeinopalvelut Satakunnassa tulisi 

tulevaisuudessa järjestää. Tätä varten Porin kaupunki on teettänyt selvityksen, jonka 

toteuttamisesta on vastannut 4FRONT OY. Selvitys antoi suosituksen uudesta elinkeinopalvelujen 

toteutusmallista.  Selvityksen keskeisin tulos ja jatkoehdotus on, että Prizztech jatkaa, mutta 

toimintatapaa on syytä muokata.  

 

Porin kaupunginhallitus on päättänyt 25.11.2019 käynnistää neuvottelut Prizztechin omistajien 

kesken osakkuussopimuksen uudistamisesta. Tavoitteena ovat  

 

Yleiskulujen määrittäminen: 

Yleiskulujen irrottaminen omaksi kokonaisuudekseen (kaikkien omistajien vastuulle). Sisältää myös 



 

Prizztechin toteutusvastuulla olevien tki-projektien omarahoitusosuuden (kuntarahoitusosuuden). 

Palvelujen tuotteistaminen: 

Nykyisten kokonaispalvelujen lohkominen pienemmiksi kokonaisuuksiksi, myös palvelujen 

kriittinen tarkastelu (mitä tarvitaan); palveluiden asiakkaana vain omistajat (in house –hankinta) 

TKI-hankkeiden valmistelu: 

Hankeideasta hankehakemukseen –suppilomallin (”sales funnel”) suunnittelu. Kuntien ja muiden 

sidosryhmien roolin määrittely. 

Peruslinjaus TKI-hankkeiden toteuttamismallista: kuka on päätoteuttaja, kuka osatoteuttaja. 

Ammattikorkeakoulun vastinrahoituksen huomioon ottaminen. 

Omistuspohja: 

Tavoitteena maakunnan oppilaitosten (myös Winnova & Sataedu) mukaan saaminen 

Omistusosuuksista sopiminen 

Valmisteluvastuu edellä olevissa kohdissa 1 ja 2 Prizztech Oy:llä. 

 

Tuleva työnjako kuntien ja Prizztechin välillä, lähtökohta neuvotteluille 

 

Kunnat vastaavat: 

Sijoittumispalvelut omalla alueellaan. Tavoitteena saada asiakaskontakti kasvua hakevasta 

yrityksistä. 

Markkinointivastuu omasta kunnasta kullakin kunnalla. Mahdollisesta yhteistyöstä kunnat sopivat 

keskenään. 

Prizztech vastaa: 

Tuotteistamiensa palvelujen tuottamisesta ja markkinoinnista kohderyhmille 

Osaamisverkoston kehittäminen (ylläpitää alueen elinkeinojen kehittämiseen liittyviä tarjolla 

olevia alueellisia, kotimaisia ja mahdollisesti ulkomaisiakin palveluntarjoajia ja verkottaa niitä 

tarpeeseen) 

Lisäksi erikseen tarkastellaan Kiina-yhteistyön toteuttamismalleja 

 

Tavoiteaikataulu neuvottelutuloksen saavuttamiselle on Q1/2020. 

 

Kunnat ovat käyneet alustavia neuvotteluja Prizztechin jatkotoimenpiteistä 25.2.2020.   

Todetaan, että odotetaan Porin kaupungin ehdotusta osakassopimuksesta. Kaikkien osapuolien 

pitää hyväksyä sopimus, jotta se tulee voimaan.  Yleiskulujen irrottaminen omaksi 

kokonaisuudekseen ja niiden jakaminen osakkaiden tai asukasluvun mukaan eivät ole Huittisten 

etujen mukaisia. Tällöin tulee harkittavaksi osakkeiden myynti.  

 

7§ Muut asiat 

Huittisten kaupungin pop up on keskustassa vapaassa olevassa liiketilassa 16.3. – 9.4. arkipäivisin 

klo 9- 15. Pop up toimii kaupungin palveluiden showroomina ja osallistaa kaupunkilaisia 

palveluiden kehittämiseen.  Kuukausi pitää sisällään erilaisia teemapäiviä.  

 

8§ Seuraava kokous 

Seuraava kokous on 26.3. klo 15-17 kaupungin pop up tilassa.  

 

9§  Kokouksen päättäminen 16:40.  

 



 

Pöytäkirja tarkastettu  

 

 

Esa Laamanen  Riikka Peippo 

Puheenjohtaja  Sihteeri 

 

Mikko Lehtonen 


